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Frantzizkotarren anaidi maitea, (On mikel, elizbarrutiko Bikario Nagusia(, On 
Horazio, mendebaldeko atziprestea, apaiz lagunok, eliztar maite-maiteok. Egun on 
guztioi, benetan, bihotzeko maiteak. Ongi etorriak! 

Bihotzaren poza da nagusi gaurko egun kuttun honetan. Benetan egun alaia eta 
pozgarria. Ospakizun solemne honetan, hemen Arantzazun, Gipuzkoako gure 
Amaren babesean Ate Jubilarra ireki dugu. Keinu honekin Urte Santua inauguratzen 
dugu santutegi honetan. Gure Arantzazuko Ama dugu testigu eta laguna. Elizkizun 
honekin ere, gure elizbarrutiaren 75. Urteurrena ekartzen dugu gogora. Bai, 
pozgarria da, benetan gaurko Eukaristia zuekin ospatzea. Beste hainbestetan 
bezala. Gustokoa dut esatea gure fedea elkarrekin ospatzean, norberaren fedea 
indartzen da. Eukaristia ospatzean, mirari hori gertatzen da.  

Gaurko Ebangelioak kontatzen digu nola Jesus eta bere ama gonbidatuta zeuden 
eztei batzuetara Kanaango Galilean, eta zer izan zen han gartatu zena. Dena ondo 
zihoan, baina, bapatean konturatzen dira ardoa bukatuta zela. Festa bat izan behar 
zena, arriskuan zegoen gaizki bukatzeaz. Bainan, Jesusen presentziak dena 
aldatzen du. Han dago gaurko gure Evangelioko guretzako mezua eta baita ere gure 
Jubileurako mezua. Jesusen presetziarekin gure bizitzetan, dena ondo da. Bera ez 
dagoenean, gauzak ez dira berdin. Hori da, azken finean, fedearen puntu 
inportanteena: Jesusekin ibiltzea edo jesus gabe. Horretan datza desberdintasuna 
fededuna izatea edo ez izatea.  

Atravesar la puerta Santa es un signo de que queremos caminar y entrar por esa 
puerta que es Jesucristo. Él es la puerta. Queremos entrar por él y, a la vez, dejar 
que al pasar por ese dintel, Él pase por nosotros, que su vida pase por la nuestra y 
la renueve. Encendamos nuestro ánimo para vivir esto a corazón abierto: Yo quiero 
pasar por la puerta, la puerta se me abre para que yo pase por ella. Sí, como dijo el 
Cardenal Tolentino de Mendonça en la inauguración de la puerta de la Catedral del 
Buen Pastor la semana pasada… “Hay una puerta, hay una esperanza para todos”. 
También para mí. Todos estamos invitados. “Decid esto a todos los corazones”, 
especialmente a los que están cansados, a los que no tienen esperanza. Jesús es 
la puerta. “Existe un camino. Nada ni nadie está perdido”. Para todos hay una 
esperanza, también para mí, para ti. Con Jesucristo en nuestras vidas, todo puede 
ser diferente, como en Caná de Galilea. No dejes de confiar en la promesa. 



Zuekin egongo naiz beti, orain eta egunero, munduaren azkena arte. Hori da gure 
itxaropenaren oinarria, bere promesa, hain zuzen ere. Sí, yo estoy con vosotros, 
todos los días hasta el fin del mundo.  

La presencia de Jesús en nuestra vida, como sucede en Caná de Galilea, todo lo 
cambia. Bai, bera dago gurekin beti, nahiz eta batzutan bere presentzia gertu ez 
sentitu. Beti argi eta ilunpeen artean ibiltzen gara. Caminamos como en claro-
oscuro, así es la fe. Pero la fe refuerza en nosotros esa certeza: Dios, que es el 
mismo Ayer, hoy y siempre, camina con nosotros, en las alegrías y en las penas, en 
los momentos en que nos sentimos fuertes y cuando no. Bera dago gurekin beti, 
eguzkia beti dagoen bezala, nahiz eta gaua izan. Salmo-gileak dioen bezala, guk 
ere esan dezakegu: “Jauna dut artzain. Ilunpean ala gaitz-erreketan joanda ere, 
Nik ez daukat beldurrik, hor baitzara nirekin”. Es la certeza de que el Señor camina 
a nuestro lado. Él es nuestro pastor: “… aunque camine por cañadas oscuras, 
nada temo, Señor, porque tú vas conmigo”. Ze poza eta zer bihotzeko pakea 
ematen digun gure fedeak! Berarekin lagun, dena da posiblea.  

Horixe izan behar da Urte Santuaren helburua gu bakoitzarentzat: Fede hau 
indartzea, fede hau sendotzea gure bizitzan. Es el objetivo para este año jubilar: 
fortalecer nuestra experiencia de la fe. Fortalecer en cada uno de nosotros esa 
certeza existencial, profunda, que nos lleve a todos a decir con el corazón: nada se 
me pone por delante, Señor, porque tú vas conmigo. Tú estás conmigo siempre, 
todos los días, hasta el fin de mis días… y todavía más. Estaré contigo para 
siempre después en el paraiso.  

Eta itxaropen horrekin, indar horrekin, bidean goazen bitartean, gaurko ebanjeliotik 
beste ondorio bat atera genezake gure eguneroko bizitzarako: Jainkoak guri ez digu 
miraririk eskatzen, baina guk ere, nolabait, ura ardo bihurtu dezakegu. Nola liteke 
hori? 

Besteen arazoak arintzen, besteen tristurak eta nahigabeak, poz eta alaitasun 
hihurtzen saiatuz. Agian gure fededun presentziarekin nahikoa da. 

Gogoratu San Frantziskoren otoiza: Etsipena nagusi den lekuan, itxaropena jarri 
dezagula; Ilunpea nagusi den lekuan, argia jarri dezagula. Tristura nagusi den 
lekuan, poza jarri dezagula… 

Kanango ezteietara poza eta alaitasuna ekarri zuenak, elizan bildu garenon artean, 
gure familietara, guk maite eta laguntzen ditugun guztiengana, ekar dezala 
barrengo poza eta pakea!  

Señor, haznos instrumentos de tu paz. Donde haya odio, pongamos amor, donde 
haya ofensas, perdón. La alegría de la fe, vivida con esa confianza en la promesa 
obrará, sin duda, el milagro, pues seremos instrumentos y testigos de tu presencia 
entre nosotros, y a nuestro alrededor y en nuestra sociedad crecerá la semilla del 



Evangelio. Confiemos en la fuerza de la semilla y en el poder infinito de Dios, para 
quien todo es posible. Queridos hermanos y hermanas, feliz Año Santo Jubilar, 
feliz aniversario de nuestras “bodas de diamante”. Seguimos en el camino. Aurrera 
denok, jainkoa eta gure Arantzazuko ama lagun. Ez ahaztu urte honetan zehar 
aukera askok edukiko dugula gure fedea sendotzeko, bai pertsonalki, bai gure 
parroki edo gure kristau komunitatekideekin. Arantzazu, Loiola eta gure Artzain 
Onaren katedralean jubileoko ekintzetara gonbidatuta zaudete.  

 


